
PROTOKÓŁ  NR XXXIII 

z sesji Rady Miasta Świdwin z 26 maja 2021 r. 

Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta w zakresie działań  podjętych w okresie 

międzysesyjnym. 

3. „Czas dla samorządu". 

4. Sprawozdanie Burmistrza Miasta świdwin z realizacji Programu Współpracy Miasta z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o 

działalności pożytku publicznego i wolontariacie za 2020 rok. 

5. Informacja Burmistrza Miasta świdwin dotycząca zabezpieczenia miejsc w przedszkolach 

na rok 2021/2022. 

6. Podjęcie uchwał: 

• uchwała Nr XXXIII/206/21 w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę  dodatku 

mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o wysokości dochodów gospodarstwa 

domowego 

• uchwała Nr XXXIII/207/21 zmieniająca uchwałę  w sprawie przyjęcia Miejskiego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 rok 

• uchwała Nr X3XIII/208/21 zmieniająca uchwałę  w sprawie powołania Młodzieżowej 

Rady Miasta i nadania jej Statutu 

• uchwała Nr XXXIII/209/21 w sprawie określenia szczegółowych zasad przyznawania 

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat oraz trybu 

ich pobierania 

• uchwała Nr =11/2 10121 w sprawie przeznaczenia do zbycia działki gruntu w 

Świdwinie przy ulicy Marii Konopnickiej, 

• uchwała Nr XXXIII/2 11/21 w sprawie przeznaczenia do zbycia działek gruntu nr 

411/20 i nr 411/21 w obrębie ewidencyjnym 0118 Świdwinek, 
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• uchwała Nr XXXIIIJ2 12/21 w sprawie przeznaczenia do zbycia działki gruntu w 

Świdwinie przy ulicy Zielone Wzgórze 

• uchwała Nr XXXIII12 13/21 w sprawie przystąpienia do Związku Powiatowo-

Gminnego Powiatu świdwińskiego i przyjęcie jego Statutu 

• uchwała Nr XXXIII/214/21 w sprawie wyboru dodatkowego przedstawiciela Miasta 

Świdwin do Zgromadzenia Związku Powiatowo-Gminnego Powiatu Świdwińskiego 

• uchwała Nr XXXIII12 15/21 w sprawie zmian budżetu miasta na 2021 rok 

• uchwała Nr XX)U1112 16/21 w sprawie rozpatrzenia wniosku mieszkańców 

7. Wolne wnioski i zapytania. 

8. Odpowiedzi na wnioski i zapytania. 

9. Zamknięcie sesji. 

Zaproszenia na sesję  otrzymali: 

1. Pan Piotr Feliński Burmistrz Miasta 

2. Pani Beata Ociepa Z-ca Burmistrza Miasta 

3. Pani Magdalena Grad Skarbnik Miasta 

4. Pan Andrzej Rewiński Sekretarz Miasta 

5. Pan Krzysztof Kruczkowski Prezes MEC Sp. z o. o. 

6. Pan Tomasz Hajdasz Prezes ZIJK Sp. z o. o. 

7. Pan Krzysztof Gryglicki p.o. Dyrektora PW Relax 

8. Pan Tomasz Chmielewski Dyrektor ŚOK 

9. Pani Anna Zdunek Kierownik MOPS 

10. Pani Elżbieta Krzeszowiec Kierownik ŚDS 

11. Pani Joanna Kruk Dyrektor CUW 

12. Pani Anna Lipkowicz Dyrektor Szkoły Podstawowej nr I 

13. Pani Magdalena Bujakowska Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 2 

14. Pani Izabella Starzyńska Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 3 

15. Pani Dorota Borowczak Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 4 

16. Pani Violetta Mazurkiewicz Dyrektor Przedszkola  nr I 

17. Pani Joanna Bąkowska Dyrektor Przedszkola nr 2 

18. Pani Zofia Zatorska Dyrektor Niepublicznego Anglojęzycznego Przedszkola Happy Days 

19. Radni Miasta 

2 



Ad.1 

Przewodnicząca Rady Monika Stępniak o godz. 10:00 otworzyła XXXIII sesję  Rady 
Miasta. Sesja odbyła się  w trybie mieszanym, część  radnych obecnych była na Sali obrad w 
Urzędzie Miasta, natomiast pozostali obradowali zdalnie. 

Przewodnicząca sprawdziła obecność: na 15 radnych obecnych było 13 radnych, natomiast 
nieobecni byli radna Monika Makowska i radny Łukasz Paśk. 

Skarbnik Miasta Magdalena Grad zgłosiła wniosek formalny do porządku obrad o zmianę  
porządku obrad, poprzez wprowd7enie do porządku obrad projektu uchwały 
Nr XXXIII12I7/21 w sprawie zmian budżetu miasta na 2021 rok w związku z wnioskiem 
Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu, aby zakup sauny znalazł  się  na odrębnej 
uchwale. 

Radni przystapili do głosowania: za przyjęciem wniosku głosowało 12 radnych, przeciw - 1 
radny. 

Radni większością  głosów przyjęli wniosek formalny. 

Ad. 2 

Przewodnicząca Rady przedstawiła informację  na temat dokumentów, które wpłynęły do 
biura Rady w okresie międzysesyjnym. 

Ad. 3 

Pan Wiesław Wyganowski  stwierdził, że w kwestiach związanych z nasadzeniami skarpy na 
Osiedlu Chrobrego powinny być  prowadzone konsultacje z mieszkańcami. 

Przewodniczący zarządu osiedla dodał, że łącznik między Połczyńską  a Osiedlem 
Chrobrego jest nieoświetlony. 

Do wypowiedzi pana Wiesława Wyganowskiego odniósł  się  Burmistrz, który powiedział, że 
jesteśmy teraz w ramach programu i postara się  zrealizować  w tym roku ogród deszczowy. 
Pierwszym etapem będzie spotkanie z ekspertem z Fundacji Sendzimira panem T. Bergierem, 
który opowie czym jest i jak funkcjonuje ogród deszczowy. Później odbędą  się  konsultacje z 
radnymi z tego rejonu, z zarządami osiedli i mieszkańcami żeby zaplanować  ogród 
deszczowy. 

Burmistrz dodał, że Osiedle Chrobrego chciałby w przyszłorocznym budżecie objąć  
programem pilotażowym sfinansowania pojemników na deszczówkę, a na terenie koło basenu 
zrobić  zbiornik na deszczówkę. 

Temat lamp jest nowy i na ten temat będą  rozmowy przy konstruowaniu przyszłorocznego 
budżetu. 

Głos w sprawie łącznika między Połczyńską  a Szkołą  Podstawową  nr 4 zabrał  radny J. Konat, 
który powiedział, że droga jest w dobrym stanie. 
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Ad.4 

Sprawozdanie Burmistrza Miasta świdwin z realizacji Programu Współpracy Miasta z 

organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o 

działalności pożytku publicznego i wolontariacie za 2020 rok - załącznik do protokołu. 

Radny Wieslaw Grzesiak zapytał  jaki jest udział  w TPD pieniędzy bezpośrednio 
przeznaczonych dla dzieci, a opiat jakie ponosi TPD za wynajęcie pomieszczeń? Jakie są  
koszty pośrednie całego projektu, a ile bezpośrednio skorzystały dzieci? 

Pan Burmistrz odpowiedział, że na ten moment nie ma takiej wiedzy i jak radny zwróci się  z 
taki pytaniem, to na pewno udzieli odpowiedzi. 

Radny Wiesław  Grzesiak odpowiedział, że właśnie zwrócił  się  z pytaniem ustnym. 

Przewodnicząca Rady dodała, że pytanie radnego zostanie zapisane w protokole i 
przekazane burmistrzowi. 

Radni więcej pytań  me przedstawili. 

Ad.5 

Informacja Burmistrza Miasta Świdwin dotycząca zabezpieczenia miejsc w przedszkolach na 
rok 202112022 - załącznik do protokołu. 

Informację  przedstawił  Kierownik Wydziału Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu pan Robert 
Chaiński dodał, że proces rekrutacji jeszcze trwa. 

Przewodnicząca Rady ogłosiła  5  minut przerwy. 

Po przerwie Przewodnicząca sprawdziła obecność  radnych - 14 radnych obecnych, nieobecna 
radna Monika Makowska. 

Ad.6 

• uchwała Nr XXXIIII206/2 I w sprawie określenia wzoru wniosku o wypłatę  dodatku 

mieszkaniowego oraz wzoru deklaracji o wysokości dochodów gospodarstwa 

domowego 

wynik glosowania: za - 14 głosów, jednomyślnie 

• uchwała Nr XXXIII/207/21 zmieniająca uchwałę  w sprawie przyjęcia Miejskiego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 rok 

wynik glosowania: za - 14 głosów, jednomyślnie 
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• uchwała Nr XXXIII/208/21 zmieniająca uchwałę  w sprawie powołania Młodzieżowej 

Rady Miasta i nadania jej Statutu 

wynik glosowania: za - 13 głosów, przeciw I głos, wstrzymał  się  - O głosów 

Radny Wiesław Grzesiak zapytał  czy jest to inicjatywa oddolna młodzieży czy to jest 

narzucona decyzja przez pana burmistrza? 

Radny dodał, że powołanie Młodzieżowej Rady powinno to być  inicjatywą  młodzieży, a me 

narzucane. 

Pan Sekretarz powiedział, że jest to forma wsparcia, a nie narzucanie. 

• uchwała Nr XXXIII/209/21 w sprawie określenia szczegółowych zasad przyznawania 

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat oraz trybu 

ich pobierania 

wynik głosowania: za —14 głosów, jednomyślnie 

• uchwała Nr XXXIIII2 10/21 w sprawie przeznaczenia do zbycia działki gruntu w 

świdwinie przy ulicy Marii Konopnickiej 

wynik głosowania: za —14 głosów, jednomyślnie 

• uchwała Nr XXXIII/21 1/21 w sprawie przeznaczenia do zbycia działek gruntu nr 

411/20 i nr 411/21 w obrębie ewidencyjnym 0118 Świdwinek 

wynik głosowania: za —14 głosów, jednomyślnie 

• uchwała Nr XXXIIII212/21 w sprawie przeznaczenia do zbycia działki gruntu w 

Świdwinie przy ulicy Zielone Wzgórze 

wynik głosowania: za —14 głosów, jednomyślnie 

• uchwała Nr XXXIIL/213/21 w sprawie przystąpienia do Związku Powiatowo-

Gminnego Powiatu Świdwińskiego i przyjęcie jego Statutu 

wynik głosowania: za - 13 głosów, przeciw - I głos, wstrzymał  się  - O głosów 
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• uchwała Nr XXXIII/214/21 w sprawie wyboru dodatkowego przedstawiciela Miasta 

świdwin do Zgromadzenia Związku Powiatowo-Gminnego Powiatu Świdwińskiego 

Uwagi do projektu uchwały wniósł  radny Wiesław Grzesiak, który stwierdził, że Komisja 

Bezpieczeństwa, Praworządności, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska zgłosiła 

kandydata, a nie cała Rada. Czy to jest prawidłowo? 

Radny Piotr Szyposzyński zapytał  radnego Wiesława Grzesiaka czy też  chciałby 

kandydować? 

Radny Wiesław Grzesiak odpowiedział, że nie, chodzi o działanie w obrębie prawa. 

Pan Sekretarz powiedział, że radni w poprzedniej uchwale zaopiniowali statut Związku 

Powiatowo-Gminnego Powiatu Świdwińskiego i zgodnie z * 6 pkt. 4 w skład zgromadzenia 

wchodzi jeden dodatkowy przedstawiciel wybrany przez Radę  Miasta. Wnioskodawcą  

projektu uchwały jest burmistrz, który zaproponował  taki sposób wyłonienia tego kandydata 

do zgromadzenia związku i nie ma tu żadnych nieprawidłowości. 

Radny Wiesław Grzesiak  stwierdził, że radni mają  prawo do decyzji ogółem, nie tylko jedna 

komisja i burmistrz nie może narzucić  czegoś, co jest niezgodne z prawem. Chodzi o wybór, a 

nie potwierdzenie. 

Radny dodał  też, że szkoda, że na sesji nie ma mecenasa, który te wątpliwości mógłby 

rozwiązać. 

Pan Sekretarz wtrącił, że nie trzeba  2adnych pozaziemskich inteligencji żeby udzielić  

odpowiedzi. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła,  że  to ona udziela głosu. 

Radny Piotr Szyposzyński  powiedział, że sam wysunął  kandydaturę  pana Edwarda 

Fryszkowskiego doświadczonego radnego, który interesuje się  sprawami transportu w mieście 

I jeżeli radny Wiesław Grzesiak nie zgadza się  z tą  kandydaturą, to może zagłosować  przeciw. 

Pan Sekretarz  dodał, że  nie było innych kandydatur. 

Radna Justyna Kondracka  powiedziała, że troszeczkę  zgd7a się  z radnym Grzesiakiem i 

chciała by zapytać  czy taka forma nie jest to forma narzucenia, ponieważ  mówimy o tym, że 

wybiera Rada Miasta. 

Radna zapytała czy tylko komisja, która ma 6 członków ma prawo podjąć  taką  decyzję? Czy 

jest inna kandydatura? Czy może ktoś  chce zgłosić  swoja kandydaturę  i dopiero wtedy 
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powinniśmy podejść  do takiej uchwały i zdecydować  czy zgadzamy się  na kandydaturę  

przedstawioną  przez Komisję  Bezpieczeństwa? 

Radna dodała, że nie można odrzucić  tego, co powiedział  radny Grzesiak, bo w takim razie 

jest to narzucone. 

Radny Mirosław Dereń  powiedział, że zadał  to pytanie na komisji i pan Burmistrz wyjaśnił  

na jakiej 72sad7.ie był  wyłoniony radny. 

Radny Jerzy Konat powiedział, że to nie pan Burmistrz wyznaczał  nazwiskiem 

przedstawiciela do związku, tylko Komisja Bezpieczeństwa na posiedzeniu 21 maja i 

Komisja rekomenduje radnego Edwarda Fryszkowskiego. 

Radny Wiesław Grzesiak powiedział, że to było stanowisko Komisji i Rada powinna to 

przegłosować. 

Przewodnicząca Rady zauważyła, że Komisja Bezpieczeństwa rekomenduje swoje 

stanowisko i radni głosując nad projektem uchwały wyrażają  swoje stanowisko, które jest 

poparciem tej rekomendacji lub nie. 

Przewodnicząca zapytała czy mecenas jest obecny zdalnie? 

Nikt nie odpowiedział, wobec czego Przewodnicząca stwierdziła, że nie skorzystamy ze 

wsparcia mecenasa. 

Pan Sekretarz dodał, że projekt uchwały można zmienić  zawsze i radni mogą  zgłosić  
nowego kandydata na przedstawiciela. Projekt był  procedowany w komisji i komisja tak 

zdecydowała i jest to rozwiązanie zgodne z przepisami prawa. 

Pan Burmistrz dodał, że uważa, że w tej komisji merytorycznie radni zajmują  się  tymi 

problemami. To była propozycja radnych i jeżeli radny nie zgadza się  z tą  kandydaturą, to 

wystarczy 7igłosować  przeciw. Dyskusja jest zbędna. 

Przewodnicząca Rady powiedziała, że dyskusja nie jest zbędna, jeżeli radny ma określone 

pytania, to ma prawo je zadać. 

Radna Justyna Kondracka zaproponowała żeby zapytać  czy jest jeszcze jakiś  kandydat? 

Jeżeli nie ma, przystąpmy do głosowania. 

Przewodnicząca Rady zapytała radnych, czy zgłaszają  inne kandydatury na przedstawiciela 

dodatkowego przedstawiciela Miasta Świdwin do Zgromadzenia Związku Powiatowo-

Gminnego Powiatu Świdwińskiego? 

Radni nie zgłosili innych kandydatur. 

Radni przystąpili do głosowania nad projektem uchwały Nr XXXIII/214/21. 

Wynik głosowania: za - 13 głosów, przeciw- O głosów, wstrzymał  się  - 1 głos. 
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• uchwała Nr XXXIR/2 15/21 w sprawie zmian budżetu miasta na 2021 rok 

Pani Skarbnik  przedstawiła autopoprawkę, która dotyczyła wyłączenia do odrębnej uchwały 

zakupu sauny zewnętrznej. 

Radni przystąpili do głosowania nad autopoprawką: za przyjęciem głosowało 14 radnych. 

jednomyślnie. 

W dalszej części radni dyskutowali nad projektem uchwały. 

Radny Piotr Szyposzyński  zasugerował, aby regułą  stało się  to, że niektóre zmiany w 

budżecie były rozbijane na oddzielne uchwały. 

Przewodnicząca Rady przypomniała, że ma inne zdanie dotyczące sfinansowania zakupu 

łodzi dla straży pożarnej, z tego względu, że pojawiły się  granty, które umożliwiają  między 

innymi straży pożarnej skorzystanie z dofinansowania na zakup takiej łodzi. Dofinansowanie 

jest w 100%, bez wkładu własnego. Przewodnicząca dodała, że jest to kolejna inwestycja dla 

straży, a mamy wiele zadań  niezabezpieczonych dla miasta, tak więc poparcia dla tego 

zakupu ze strony Przewodniczącej nie będzie. 

Radny Mirosław Dereń  powiedział, że zgadza się  z tym co powiedziała Przewodnicząca, są  

powiaty, które z takich grantów skorzystały. U nas tylko my dokładamy, a nie widzimy 

zaangażowania komendantów w pozyskiwaniu środków. 

Radny Piotr Szyposzyński zgodził  się  z przedmówcami i powiedział, że powinniśmy się  

zastanowić, jak środki rozdzielać, aby nikt me był  pokrzywdzony. 

Radny Jerzy Konat  powiedział, że podziela zdanie pani Przewodniczącej i poprzedników. 

Pan Burmistrz  powiedział, że koszt tej łodzi to jest 80 tys. i tam będzie zaangażowanie 

środków zewnętrznych z WFOŚ, a my dokładamy 25%. Pozostałe samorządy też  do tego 

dokładają. 

Radny Wiesiaw Grzesiak  zapytał  ile mamy gmin współpracujących ze strażą? 

Pan Burmistrz odpowiedział, że my jako samorząd jesteśmy w dosyć  dobrej kondycji 

finansowej. Jesteśmy też  dużym samorządem. Jesteśmy największym miastem w powiecie i 

ciężko wymagać  żeby podobny wkład finansowy ponosiła gmina Rąbino czy Brzeżno. Druga 

sprawa to taka, że te gminy i tak utrzymują  na swoim terenie ochotnicze straże pożarne. 

Komendant, jeżeli pojawia się  jakaś  możliwość  to na głowie będzie stawał  żeby te środki 

ściągnąć, żeby to była lepsza jednostka. 

Przewodnicząca Rady  dodała, że patrzy pod kątem inwestycji, które są  pilne i miasto 

powinno wykonać. Straż  pożarna została przez nas dofinansowana w ubiegłym roku, więc to 
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jest też  argument. Nie wiemy też  w jakim zakresie pozostałe samorządy zgodziły się  

dofinansować  to zadnie i czy rzeczywiście komendant pozyskał  dofinansowanie z WFOŚ? 

Przewodnicząca dodała, że nie neguje potrzeby tej pomocy i współfinansowania pewnych 

inwestycji, ale uważa, że decyzja Rady jest przedwczesna. 

Radny Jerzy Konat zapytał  czy PPSP zwracała się  do starostwa? 

Pan Burmistrz odpowiedział, że me ma na ten temat wiedzy, ale przy okazji zapyta pana 

komendanta jak to wyglądało. 

Przewodnicząca Rady dodała, że swoje wątpliwości zgłaszała na Komisji Budżetu i można 

było pewne rzeczy doprecyzować  i uzyskać  informacje jak to wygiąda, bo należało się  

spodziewać, że temat wróci na sesji. 

Przewodnicząca dodała, że oczekuje od komendanta, że przekona Radę, że te środki 

faktycznie powinna mu dać, bo zrobił  już  to i to, i w dziesięciu miejscach i instytucjach 

powinien te środki pozyskać. Napisanie wniosku to za mało. Przewodnicząca dodała, że takie 

jest jej stanowisko. 

Radny Jerzy Konat  powiedział, że schody do Klubu seniora można było wykonać  kiedy był  

remontowany klub. Koszty by były wtedy mniejsze, a teraz potrzebna jest odrębna 

dokumentacja. 

Pan Burmistrz wyjaśnił, że dofinansowanie nie obejmowało zmian zewnętrznych. Jak 

dostaliśmy pieniądze z urzędu wojewódzkiego na utworzenie Klubu Seniora, to remont klatki 

nie wchodził  w zakres. 

Radny Wiesław Grzesiak  powiedział, że po ostatniej Komisji Oświaty wyszło, że 5 osób 

może przebywać  teraz w Klubie Seniora. Czy dla pięciu osób naprawa tych schodów jest 

taka pilna? 

Radny dodał, że uważa, że klub jest usytuowany niefortunnie, nie jest to klub tylko są  to 

biura. 

Pan Iłu rmitrz powiedział, że to jest konkurs, który ma określoną  liczbę  uczestników. 

Konkurs jest organizowany przez wojewodę  w tym konkursie może być  dofinansowane 15 

uczestników. Była pandemia i takie ograniczenia narzucił  nam wojewoda, sanepid. Teraz jest 

tam więcej osób. Oni na nikogo się  nie zamykają. Promocja nie jest taka jaka powinna być, 

9 



ale będziemy nad tym pracować. Działań  było dużo, ale większości przez pandemię  nie udało 

się  zrealizować. 

Radny Wiesław Grzesiak  powiedział, że tam nie powinny być  biura, pomieszczenia były 

przeznaczone na inny cel. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o skupienie się  nad projektem uchwały. 

Radni więcej pytań  do projektu uchwały nie przedstawili i przystąpili do glosowania nad nim. 

Wynik głosowania: za 11 głosów, przeciw - I głos, wstrzymał  się  2 głosy. 

• uchwała Nr XXXIIIJ2 16/21 w sprawie rozpatrzenia wniosku mieszkańców 

Wynik głosowania: za —13 głosów, przeciw-0 głosów, wstrzymał  się  —1 głos. 

• uchwała Nr XXXIIII2 17/21 w sprawie zmian budżetu miasta na 2021 rok 

Radna Agnieszka Perskiewicz  zapytała panią  Skarbnik czy uwolnione środki można 

przeznaczyć  na dowolny cel? 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że środki zostały rozbite w uchwałach 215 i 217 i możemy je 

wprowadzić  na dowolny cel. Nie jest koniczne wprowadztnie całościowe tych środków. 

Radny Wiesław Grzesiak zapytał  czy te środki można przeznaczyć  na naprawdę  deptaka, po 

którym chodzą  dzieci do szkoły? Drugie pytanie - na jakim terenie będzie stała sauna, 

miejskim czy prywatnym? Czy jest to takie najważniejsze dla mieszkańców czy tylko dla 

wybranej grupy? 

Pan Burmistrz  odpowiedział, że w tym roku w budżecie jest kilka dróg, Mickiewicza, 

Toruńska, ulica przy „Stokrotce", nie możemy fiksować  się  tylko na drogi, są  też  inne 

potrzeby. Niektórzy mają  już  drogi wyremontowane, tak samo płacą  podatki, ale chcą  

aktywnie spędzać  czas po południu. 

To nie jest inwestycja w teren prywatny, tylko w teren miejski. Sauna stanowi tylko część  

tego projektu. Docelowo będą  się  tym zajmowały morsy, a to będzie w PW Relax. Morsy to 

bardzo prężna grupa, fajnie zorganizowana, fajnie organizują  te spotkania. Dwadzieścia tys. 

to nie jest duży koszt w budżecie. To będzie wynajmowane dla grup zorganizowanych, nikt 

nikomu nie będzie bronił  dostępu. 

Radny Wiesław Grzesiak stwierdził, że są  ważniejsze rzeczy np. plac zabaw dla dzieci przy 

banku. Dzieci tam przebywają  jak szczury, gnieżdżą  się  tam. Nie róbmy dla siebie, tylko dla 

mieszkańców. 

Radny Mirosław Dereń  zapytał  czy jest termin ściśle określony na podjęcie tej uchwały? 

Jeśli nie, to radny złożył  wniosek o cofnięcie projektu do komisji, bo nic radni nie wiedzą, 
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Radny Jerzy Konat zapytał  czy sauna będzie całoroczna? Jaki to będzie obiekt, czy w 

postaci kontenera? 

Pan Burmistrz odpowiedział, że w tym roku będzie budowanych kilka miejsc rekreacji, 

pumptrack na Osiedlu Wojskowym, plac zabaw na Zatorzu, na każdym z tych placów będzie 

urządzenie dla dzieci niepełnosprawnych, inwestujemy w dzieci i młodzież. Petycję  podpisało 

prawie 400 osób. Oni chcą, żeby miasto spełniło ich oczekiwania. Budżet składa się  z wielu 

segmentów i nie możemy mówić  tylko o drogach i placach zabaw. 

Burmistrz podkreślił, że koszt 20 tys. to me są  duże pieniądze w skali budżetu. Mamy 

osiemdziesięciomilionowy budżet, gdzie różnych inwestycji mamy bardzo dużo. Na place 

zabaw, strefy rekreacji są  już  pieniądze wydane, to jest prawie 450 tys., atu jest 20 tys. 

Na pytanie radnego Jerzego Konata Burmistrz odpowiedział, że to będzie sauna z piecem na 

drzewo, w formie beczki. Sauna to nieduży koszt w tej całej inwestycji. Tam będzie też  strefa 

relaksu, gdzie będą  ławki i połączymy to z wiatą. Będzie to ogrodzone i z reguły sauny są  
wykorzystywane od jesieni do wczesnej wiosny, później może będą  z tego korzystały grupy 

sportowe. Będzie zamknięte dla ludzi indywidulanych ze względów bezpieczeństwa, żeby oni 

z tego nie korzystali. Będzie tam regulamin, ale szczegóły będą  jeszcze doprecyzowane. 

Radny Piotr Szyposzyński powiedział, ze radni nie mieli przedstawionego żadnego projektu. 

Kiedy strażacy chcieli 20 tys. na  hełmy Burmistrz mówił: zastanówmy się, może później, 

zobaczymy. Później sobie zrobił  piękne zdjęcie z komendantem i teraz na straż  może dawać  
codziennie 20 tys. 

Radny dodał, że miejsce na saunę  jest nieprzygotowane. Będzie podlegać  pod 

jednostkę  organizacyjną  - PW ..Relax", klucze od tego będzie miał  kto inny. O czym my 

rozmawiamy? 

Przewodnicząca Rady powiedziała, że podtrzymuje swoje stanowisko od poprzedniej sesji, 

na której dowiedziała się  o pomyśle tej sauny. Sam pomysł, inicjatywa morsów oddolna, 

wspaniała, tylko dlaczego petycja w momencie, kiedy usłyszeliście, że nie ma zgody na taką  
inwestycję? 

Przewodnicząca Rady dodała, że najpierw powinna być  jakaś  koncepcja zagospodarowania 

tego terenu, pomysł, a później konkretne inwestycje. Zaczynanie inwestycji dla określonej 

grupy to za mało. Mamy 250 tys. rezerwy oświatowej na remonty na 6 placówek i 20 tys. 

Proszę  to zestawić. Dach w SP nr 4 ponad 400 tys., mostek na Łokietka 170 tys.? 
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Burmistrz odpowiedział, że na most będzie dużo więcej, może milion. 

Przewodnicząca Rady dodała, że musimy patrzeć  na całość  budżetu i na inwestycje 

priorytetowe. Zastanówmy się  czy nie szukać  środków na konkretne inwestycje, a me 

rozdrabniać  się  po 20 tys. 

Radna Justyna Kondracka powiedziała, że zastanawiamy się  czy dać  20 tys. na  saunę, pod 

petycją  jest około 400 osób. Dziś  podjęliśmy uchwałę  dotyczącą  schodów i Klubu Seniora, a 

ile osób korzysta z Klubu Seniora? Daliśmy 10 tys. Przeznaczamy wiele pieniędzy na 

przeróżne kluby i stowarzyszenia, gdyby sportowcy mogli skorzystać  z takiej sauny, to jest to 

świetna promocja naszego miasta. 400 osób, to nie jest mała grupa i zastanawiamy się, że ta 

grupa ma zostać  pominięta? 

Radna dodała, że 971, że z sauny będzie korzystało więcej niż  400 osób. Czy to  54  gorsze 

osoby niż  seniorzy? Nie. Radna powiedziała, że rada nie jedną  uchwałę  podjęła, gdzie 

trafialiśmy do mniejszej grupy ludzi. 

Radna powiedziała, że jest za tym, żebyśmy poprawiali nastroje mieszkańców miasta. 

Radna zaproponowała żeby zrobić  przerwę, żeby radni zapoznali się  z petycją, bo nie mieli 

takiej okazji. 

Przewodnicząca Rady  powiedziała, że petycja wpłynęła do urzędu miasta 21 maja, a do 

biura Rady w dniu wczorajszym. Petycja jest kierowana do pana Burmistrza. 

Przewodnicząca dodała, że wśród osób, które podpisały się  pod petycją  ma grono 

znajomych i do kliku postanowiła zadzwonić  i zapytać  co wiedzą  na ten temat. Wiedzą  tyle, 

jakaś  sauna na Bukowcu i są  na to środki. 

Przewodnicząca dodała jeszcze raz, że nie ma nic przeciwko i bardzo dobrze, że morsy 

wychodzą  z inicjatywą  i proszę  żeby radna nie mówiła, że my deprecjonujemy ich potrzeby, 

nie. Te potrzeby zauważamy, natomiast kolejność  podjęcia tych działań  jest taka, że 

zaczęliśmy od sauny, me wiedząc co ma powstać. 
Przewodnicząca Rady zapytała radnych czy wiedzą  jaki będzie koszt utrzymania? 

Jakie to będą  środki? 

Radna Justyna Kondracka zapytała Przewodniczącej dlaczego me padło takie pytanie, gdy 

była podejmowana uchwała o schodach do Klubu Seniora? Jakie będą  później koszty 

utrzymania tych schodów, odśnieżania, zamiatania? To jest identyczna sytuacja. 
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Radna dodała, że morsy to bardzo prężnie działająca grupa, dbają  o Bukowiec jak wędkarze. 

Radny Wiesław Grzesiak zapytał  jakie są  tereny miejskie wolne przy jeziorze Bukowiec? 

Radny zapytał, czy kiedy on z grupą  nieformalną  zgłosi się  do Burmistrza o dofinansowanie 

do jakiegoś  projektu czy Burmistrz przyklepie, czy puści bokiem? Radny dodał, że wiele razy 

zwracał  się  do Burmistrza w różnych sprawach i nic, Burmistrz spełnia tylko swoje marzenia. 

Radny Jerzy Konat zapytał  o koszty utrzymania? Radny zauważył, że najpierw były środki 

na saunę, a potem pojawiła się  petycja. 

Radny Piotr Szyposzyński powiedział, że może środki na saunę  przeznaczyć  z budżetu 

obywatelskiego? 

Radny Mirosław  Dereń  przypomniał  o swoim wniosku formalnym. Droga do Bukowca jest 

tragiczna, a my zajmujemy się  już  infrastrukturą. Radny dodał, że nic nie wiemy, kto to ma 

użytkować, jaki jest regulamin? Jest dużo pytań  i swój wniosek podtrzymuję. 

Przewodnicząca  Rady zapytała radnych co da cofnięcie projektu uchwały do prac komisji? 

Nie ma koncepcji zagospodarowania Bukowca, środki zostały już  przyznane. 

Pan Burmistrz odpowiedział, że część  terenu przy Bukowcu jest prywatna, później są  domki 

a z tyłu za domkami i lewa strona od Dóbr Rycerskich w kierunku jeziora, tam jest cały teren 

miejski. Sauna będzie przy drugiej altance. 

Burmistrz przypomniał  radnemu Wiesławowi Grzesiakowi, że jak robił  wydarzenie dla dzieci 

dostał  pieniąd7  z miasta, też  robił  pan dla jakiejś  małej grupki dzieci, 7-6 osób, a było to 3,5 

tys. wydawane z miasta. Nie możemy tak. 

Do radnego Szyposzyńskiego: drugi raz pan podkreśla o hełmach. Rok temu była 

pandemia i nie wiedziałem w jaki sposób budżet będzie się  klarował. Rozmawialiśmy o tym 

w marcu i w kwietniu. Wstrzymywałem niektóre inwestycje, apelowałem o rozwagę. Dlatego 

jak był  komendant na rozmowie prosiłem go żeby zrozumiał. A to, że są  zrobione zdjęcia i 

komenda je upubliczniła, to ja z mocy prawa jestem do tego żeby reprezentować  gminę, 
miasto. 

Radny Piotr Szyposzyński wtrącił, że Burmistrz upublicznił  zdjęcie na Facebooku. 

13 



Burmistrz odpowiedział, że ma swój profil na Facebooku, a następnie dodał, że nie raz 

pewną  częścią  infrastruktury miasta czy jednostki opiekuje się  organizacja pozarządowa albo 

grupa nieformalna.. Spójnia jest teraz na stadionie miejskim, takie sytuacje są  normalne w 

wielu samorządach. 

Odnośnie kosztów, to tutaj oprócz eksploatacji nie będzie kosztów. Po kilku latach jak sprzęt 

się  zużyje to będą  drobne naprawy. 

Przewodnicząca Rady zapytała o ogrodzenie, pracownika, prąd monitoring? 

Pan Burmistrz odpowiedział, że prądu niema, pracownika nie ma, nie możemy podchodzić, 

że wszystko co zbudujemy będzie zniszczone, do własnych mieszkańców mówimy, że wy 

jesteście niszczyciele, wy burzycie. 

Przewodnicząca Rady zauważyła, że to był  argument Burmistrza nie jej i dodała, że nigdzie 

nie padło, że jest niesensowne zrobienie takiej inwestycji. Tylko, że kolejność  podejścia do 

tematu jest niewłaściwa i wrócimy do rozmowy, kiedy przedstawiona zostanie koncepcja 

zagospodarowania jeziora. 

Pan Burmistrz odpowiedział, że taka koncepcja to jest długi czas pracy, potężne środki 

inwestycyjne i jeżeli będziemy tak podchodzić, to nic w mieście nie zrobimy. Burmistrz 

powiedział, że dyskusja została sprowadzona do absurdu. 

Radny Piotr Szyposzyński powiedział, że składa wniosek formalny o zamknięcie dyskusji i 

przejście do głosowania nad wnioskiem radnego Wiesława Derenia. 

Radni przystąpili do głosowania nad wnioskiem radnego Piotra Szyposzyńskiego: za 12 

głosów, przeciw —2 głosy, wstrzymał  się  - O głosów. 

Wniosek radnego Piotra Szyposzyńskiego został  przyjęty. 

W dalszej kolejności radni przystąpili do głosowania nad wnioskiem radnego Mirosława 

Derenia: za 3 głosy, przeciw - 11 głosów. 

Wniosek Mirosława Derenia został  odrzucony. 
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Przewodnicząca ogłosiła przerwę  do 12:55. 

Po przerwie  Przewodnicząca Rady  sprawdziła obecność  radnych (14 obecnych) i radni 

przystąpili do głosowania nad projektem uchwały Nr XXXJH/2 17/21 w sprawie zmian 

budżetu miasta na 2021 rok 

Wynik głosowania: za 10 głosów, przeciw —3 głosy, wstrzymał  się  - 1 głos. 

Ad. 7 i 8 

Radny Piotr Szyposzyński zapytał  Burmistrza kiedy na BlP-je będzie jego oświadczenie 

majątkowe? 

Radny zapytał  ile Burmistrz zarabia rocznie, ile zarabia pani Wiceburmistrz? 

Pan Burmistrz powiedział, że udzieli odpowiedzi na następnej sesji. 

Radny Piotr Szyposzyński powiedział, że doszliśmy do etapu kuriozum, pan burmistrz 

rocznie zarabia około 130 tys. zł  rocznie (brutto), natomiast pani wiceburmistrz zarabia 

prawie 150 tys. rocznie. Z czego to wynika? Radny dodał, że sprawdził  kto zarabia więcej od 

wiceburmistrz i pani wygrała z burmistrz Szczecinka, prezydent Koszalina, a pokonała panią  

o2 tys. prezydent Kołobrzegu. Radny dodał, że nie wie co uzasadnia taką  wypłatę  i me widzi 

ku temu podstaw. 

Pan Burmistrz  odpowiedział, że w wielu samorządach, sekretarz, skarbnik, wiceburmistrz 

zarabiają  więcej od burmistrzów. My mamy ograniczenia ustawowe, a żeby ściągnąć  
specjalistów do samorządu jest coraz trudniej. Burmistrz dodał, że uważa, że pani Burmistrz 

jest wysokiej klasy specjalistą  i ma dużą  problematykę, bo zajmuje się  oświatą, a to jest 

bardzo trudny temat i to wynagrodzenie, które dostaje jest adekwatne do tego, ile ma 

obowiązków. 

Radny Piotr Szyposzyński zapytał, że mamy takiego wielkiego specjalistę, że takie 

pieniądze musimy płacić? 

Pan Burmistrz dodał, że w ubiegłym roku nagroda jubileuszowa wpłynęła na tą  kwotę. 
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Pani Burmistrz powiedziała, że w zeszłym roku była zatrudniona jeszcze w poprzedniej 

firmie, prowadziła własną  działalność, ale jeśli chodzi o zarobki to taka jest moja wartość. 

Radny Piotr Szyposzyński powiedział, że ta kwota to zarobki w Urzędzie Miasta. W dalszej 

części radny zapytał  Burmistrza o „Wspólne Miasto", co to za projekt? 

Burmistrz odpowiedział, że Miasto jest tu partnerem. Jedno ze świdwińskich 

stowarzyszeń  „Towarzystwo przyjaciół  miasta i gminy świdwin" uzyskało dofinansowanie z 

funduszy norweskich na 130 tys. zł. Projekt jest bardzo ambitny. 

Radny Piotr Szyposzyński  zapytał  czy funkcjonuje budżet obywatelski i co z 

projektem „rower miejski"? 

Burmistrz odpowiedział, że od początku był  inicjatorem tego, żeby był  budżet obywatelski, 

od początku krytykował  jego funkcję, bo jest bardziej plebiscytowy niż  taki, który by był  

realną  odpowiedzią  na potrzeby mieszkańców. Ten projekt, który będziemy realizowali 

pozwoli na to, że ożywimy tą  inicjatywę  i może mieć  świetne rozeznanie w temacie tego, co 

mieszkańcy oczekują, co powinno być  zrealizowane. Zawieszenie roweru miejskiego było 

dlatego, że tam było bardzo mało głosów zebranych. 

Burmistrz dodał, że uważa, że to jeszcze raz powinno trafić  pod głosowanie. 

Radny Piotr  Szyposzyński powiedział  o planowanej zmianie organizacji ruchu i rzekomych 

konsultacjach. Pan Burmistrz chce wprowadzić  jednokierunkowe ulice Popiełuszki, 

Reymonta, Zduńskiej i Cmentarnej, chce zakorkować  Armii Krajowej i zjazd do ronda przy 

basenie. Tutaj rada nie ma nic do powiedzenia. To jest inicjatywa Burmistrza i komendanta 

straży miejskiej. 

Radny poprosił, żeby na najbliższej Komisji Bezpieczeństwa był  obecny 

przedstawiciel policji i powiedział  w jaki sposób prawidłowo skręca się  na skrzyżowaniu 

świetlnym. 

Burmistrz odpowiedział, że odnośnie zmiany organizacji ruchu, to pracujemy nad tym od 

około 2-3 miesięcy, już  w tamtym roku były takie wnioski na zarządach osiedli, chodziło 

głównie o zakorkowanie ulicy Reymonta i Popiełuszki. 
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Burmistrz powiedział, że na ten problem powinno się  spojrzeć  globalnie, były zapytania do 

ZUK-U, Straży Pożarnej i Policji. Wszystkie te instytucje zaopiniowały projekt pozytywnie, 

ale powinniśmy do tego usiąść  i rozmawiać. Temat nie jest zamknięty. 

Radny Piotr Szyposzyński  powiedział, że Burmistrz na ten temat me rozmawiał  z radnymi. 

Radna Justyna Kondracka zabrała głos w sprawie skrzyżowania świetlnego, mówiąc, że 
znaki są  ustawione prawidłowo. 

W dalszej części radny Piotr Szyposzyński prowadził  dyskusję  z radną  Justyną  Kondracką  na 
temat skrzyżowania kolizyjnego i bezkolizyjnego. 

Radny Wiesław Grzesiak zapytał  Burmistrza czy mamy plany inwestycji na dalsze lata 
działalności tej Rady? 

Pan Burmistrz odpowiedział, że tak i są  to te, które zawarte są  w grancie norweskim. 

Radny Wiesław  Grzesiak poprosił  o 2-4 przykłady. 

Pan Burmistrz odpowiedział, że w pierwszym etapie należy skupić  się  na tych drogach na 
które można dostać  dofinansowanie. Mamy dużo dróg gruntowych jak Dobra Rycerskie, 
Boczna, Wiejska. Dużym problemem jest ulica Zielone Wzgórza, gdzie droga jest 
kosztochłonna i nie wiadomo czy ta droga nie powinna być  inaczej wyznaczona. Burmistrz 
dodał, że szkoda mu mieszkańców, którzy kiedyś  kupili tam działki, bo ktoś  wprowadził  ich 
wbłąd. 

Burmistrz powiedział, że odkąd jest ta kadencja poprawiane są  drogi np. ulica 
Gagarina, Podmiejska, gdzie ludzie czekali pięć  lat na drugi etap inwestycji. Toruńska, część  
ulicy była zrobiona 10 lat temu. Burmistrz powiedział, że trzeba to posprzątać. 

Radny Wiesław Grzesiak zapytał  czy jest jakiś  plan inwestycji, harmonogram? 

Pan  Burmistrz odpowiedział, że mówi o tym cały czas. Tak samo droga przy „Stokrotce", w 
mieście zostawiona droga płytowa. Trzeba to dokończyć. Jeśli mamy zacząć  nowe, to musimy 
zrobić  to, co zaczęto, tak ja, ulica Pocztowa. 

Burmistrz powiedział, że może proponować, ale to co znajdzie się  w budżecie to też  są  
propozycje radnych. Czy ja proponowałem plac zabaw na Zatorzu? To była jedna z pana 
propozycji i radnego Derenia. 

Radny Wiesław Grzesiak powiedział, że me zna planów tego placu zabaw. 

Pan Burmistrz odpowiedział, że radny był  na spotkaniu, były trzy propozycje, o których 
rozmawialiśmy. Odnośnie mieszkań, będzie utworzony SIM. Dostaliśmy dofinansowanie 3 
miliony. To kwestia miesiąca, dwóch, kiedy będzie powołana taka spółka, która skupia kilka 
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samorządów. Naszym planem w ramach SIM-ów jest wybudowanie bloków przy ulicy 
Dobrej (50-100 mieszkań). 

Burmistrz powiedział  też  o programie „Czyste powietrze", wymianie pieców z 
dofinansowaniem dla 15 mieszkańców, wymianie pieców w mieszkaniach socjalnych; o 
seniorach, o opaskach dla seniorów, opiece wytchnieniowej, placach zabaw gdzie będzie 
jedno urządzenie dla dziecka niepełnosprawnego. 

Radny Wiesław Grzesiak powiedział, że mieszkańcy chcieli by wiedzieć  jakie są  plany żeby 
rozliczyć  radnych i burmistrza. 

Burmistrz powiedział, że w ciągu dwóch lat tej kadencji zrobiono wiele: ulica Wojska 
Polskiego i Kombatantów, dogadaliśmy się  ze Starostwem. Na tamtym etapie mieliśmy wiele 
problemów i rezygnacja z dofinansowania remontu kościoła, była bardzo dobrą  decyzją. 
Musieliśmy zapłacić  800 tys. za  remont drogi, około 700 tys. za  sprawy sądowe z 
p. Basiowein, to musieliśmy uregulować, a tego nie było w budżecie. Inwestycji drogowych 
mamy bardzo dużo. 

Radny Wiesław Grzesiak zapytał  jakie są  kierunki wykorzystania środków z programu 
rządowego „Polskiego ładu? Co planujemy? 

Burmistrz odpowiedział, że ciężko mieć  plany jak nie wiemy jaki będzie tego kształt. 

Radny Wiesław Grzesiak zapytał  czy jest współpraca z przedsiębiorcami. Nie ma rady 
gospodarczej, rady biznesu, chodzi o miejsca pracy dla mieszkańców. 

Burmistrz powiedział, że jest za tym żeby powołać  taki organ i apelował  do przedsiębiorców 
żeby taki organ powołać, niestety na to nałożyła się  pandemia. Mamy jeden z najniższych 
podatków w regionie. Wałcz ma tylko niższe podatki. Wprowadziliśmy uchwalę  dla 
przedsiębiorców, którzy tworzą  nowe miejsca pracy, że będą  zwolnieni z podatków. To są  
dobre rozwiązania. Jeżeli pandemia minie, to taką  radę  powołamy. 

Radny  Wiesław Grzesiak zapytał  o efekty pracy spółdzielni socjalnej, kto nią  rządzi, ilu jest 
członków? 

Pan Burmistrz odpowiedział, że spółdzielnia jest w powijakach. Remontowany jest lokal na 
hali targowej, który będzie biurem spółdzielni. Spółdzielnia zajmuje się  zielenią, teraz jest 
dbanie o czystość  miasta, mamy sprzątanie w niedzielę. Spółdzielnia też  ma sprzątnie na hali 
targowej. Tam było wcześniej czterech pracowników, przerzuciliśmy halę  do spółdzielni żeby 
dla miasta było taniej. Dodatkowo jeszcze korespondencja, bo mieliśmy problem z gońcem, 
wielokrotnie był  na zwolnieniach lekarskich, więc korespondencję  urzędu miasta zleciliśmy 
spółdzielni socjalnej. 

Burmistrz dodał, że chciałby żeby spółdzielnia świadczyła też  usługi na rzecz mieszkańców. 

Burmistrz dodał, że mieliśmy dużo pracowników w urzędzie miasta, z czego był  bardzo 
niezadowolony, którzy byli zatrudniani na jakiś  dziwnych umowach przez kilka lat. To były 
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umowy śmieciowe. Urząd miasta nie powinien tak zatrudniać  pracowników. Część  tych 
pracowników burmistrz przeniósł  do spółdzielni socjalnej żeby mieli umowy na stałe. 

Burmistrz dodał: na spółdzielnię  dostaliśmy dofinansowanie około 150 tys. i spółdzielnia ma 
też  pomostówki dla pracowników. Do każdego pracownika jest dofinansowanie tysiąc 
złotych. przez pół  roku, a potem 800 É. Ma też  około 5 tys. na  promocję, dodatkowe środki 
na szkolenia. Dodatkowo jest dofinansowanie z urzędu pracy. 

Radny Wiestaw  Grzesiak zapytał  czy skarpa przy cmentarzu została uprzątnięta? 

Burmistrz odpowiedział, że nie. Tam będą  jeszcze prace. 

Radny  Wiesław Grzesiak powiedział, że posadnie drzew wiśni nad Regą  nie jest 
właściwe. Szkoda pieniędzy. 

Burmistrz odpowiedział, że będzie złośliwy i przypomniał  radnemu jak się  przyczepił, że 
wycięto drzewa które miały duże korony i cienkie pnie, a teraz na ławeczkę  w strefie relaksu 
koło zamku w piątek spadła korona drzewa. 

Radny Wiesław Grzesiak powiedział, żeby burmistrz wyciął  wszystkie drzewa w mieście, to 
będzie taniej. 

Radny Jerzy Konat poinformował, że w pierwszej połowie czerwca zorganizuje posiedzenie 
komisji, zabrał  głos w sprawie świateł  na skrzyżowaniu i przypomniał, że wiele razy apelował  
o wydłużenie świateł  przy lewoskręcie. 

Radny poprosił  o poprawienie znaków poziomych i pionowych i naprawić  ubytki w 
jezdniach, zwłaszcza na ulicy Batalionów Chłopskich. 

Radny zapytał  czy jest już  uregulowana automatyka oświetlenia w mieście? 

Radny Piotr Szyposzyński powiedział, że mówiąc o skrzyżowaniu chciał  uświadomić, że to 
skrzyżowanie jest kolizyjne, a czas świateł  został  wydłużony tylko, że przez niewłaściwe 
zachowanie kierowców przy lewoskręcie traci się  czas. 

Radny dodał, że po wysłuchaniu monologu burmistrza stwierdza jednoznacznie, że człowiek 
ten mija się  z prawdą, kłamie. Radny powiedział, żeby zaprosić  pracowników spółdzielni 
socjalnej i zapytać  jak tam się  pracuje, niech się  wypowiedzą. Rzecz, która miała być  dobrem, 
to wyzysk tylko jest, nic więcej. 

Radny Mirosław Dereń  powiedział  o problemach Stowarzyszenia Przyjaciele Zwierząt, że 
panie mają  utrudniony kontakt i proszą  o tzw. kilometrówkę, rekompensatę  za dowożenie 
zwierząt. 

Burmistrz odpowiedział, że kontaktuje się  ze stowarzyszeniem, lokal został  przekazany dla 
stowarzyszenia, a dziś  uchwałą  jeszcze 2800 zł  na jego utrzymanie. Jeżeli chodzi o 
kilometrówkę, to towarzystwo zakresem obejmuje cały powiat i ciężko żebyśmy płacili za 
zwierzęta z sąsiednich gmin. Stowarzyszenia powinny nie tylko sięgać  do samorządu po 
środki, ale też  utrzymywać  się  ze składek członkowskich, zbiórek charytatywnych. 
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Pan Arkadiusz Kot powiedział, że współpraca jest bardzo dobra, a kontakt jest stały z tymi 

paniami. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o doprecyzowanie, gdzie zostało przygotowane miejsce dla 
towarzystwa. 

Pan Arkadiusz Kot odpowiedział, że na ulicy Kombatantów Polskich w pomieszczeniach 
MEC-u. Tam będą  przebywały zwierzęta po sterylizacji i kastracji. Jest to umowa między 
stowarzyszeniem a MEC-em za odpłatnością.. 

Radna Izabela Markiewicz poprosiła żeby regulamin korzystania z sauny pozwolił  na 
korzystanie z niej wszystkim mieszkańcom, a nie tylko wybranej grupie. 

Radna zapytała czy odbyła się  rozmowa z właścicielem drogi Cichej i Spokojnej? 

Radna zapytała czy ktoś  z urzędu próbuje ściągnąć  takich inwestorów jak wygiąda to w 
Białogardzie? 

Burmistrz  odpowiedział, że jeżeli chodzi o korzystanie z sauny, to regulamin musi być  ze 
wskazaniem na grupy zorganizowane i kto za to będzie odpowiadał. Sauna jest przeznaczona 
dla 4 osób. 

Odnośnie stref" inwestycyjnej jest to w gestii Starostwa Powiatowego i starosta o to zabiega. 
Nie ma się  co oszukiwać, ale mamy utrudniony kontakt z drogami, jest utrudniona logistyka, 
terenów miejskich też  nie mamy bardzo dużych. 

Radna  Justyna Kondracka  powiedziała, że jeżeli padły takie zarzuty odnośnie spółdzielni, 
to chciałaby spotkania z pracownikami, bo rozmawiała z dwoma pracownikami i byli 
zadowoleni, więc jeżeli radny Szyposzyński ma inną  wiedzę, to takie spotkanie z 
pracownikami powinno się  odbyć. 

Radna powiedziała, że prosi, żeby komisja która, spotka się  z pracownikami spółdzielni 
poinformowała wszystkich mieszkańców, może spotkanie przy kamerach, żeby mieszkańcy 
usłyszeli o tym jak to się  rozwinęło. 

Radny Piotr Szyposzyński powiedział, że jeżeli pan burmistrz będzie szukał  rzecznika 
prasowego, to zgłosi kandydaturę  radnej Justyny Kondrackiej. 

Radna Izabela Markiewicz  przypomniała, że nie dostała odpowiedzi na temat ulicy Cichej i 
Spokojnej i zapytała czy będą  w urzędzie porady prawne? 

Pan Burmistrz  odpowiedział, że żadne rozmowy nie są  prowadzone, bo jest to droga 
prywatna. 

Porady prawne są  od czerwca wznawiane. 

Pan Arkadiusz Kot powiedział, że naprawy cząstkowe ulic, to częściowo zostało wykonane. 
Co do znaków, to sukcesywnie wymieniane są  znaki pionowe, a malowanie maków 
poziomych jest zlecone. 
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Radny Piotr Szyposzyński zapytał  gdzie będą  porady prawne? Jak będzie tam z 
intymnością? 

Pan Burmistrz odpowiedział, że na hali targowej. Burmistrz dodał, że jest to bardzo dobre 
rozwiązanie. Na hali jest jedno pomieszczenie, które jest w bardzo dobrym stanie i to 
udostępnimy. 

Przewodnicząca Rady zapytała czy w tym roku odbędą  się  „Dni świdwina"? 

Burmistrz odpowiedział, że zamek przygotowuje na koniec czerwca festyn na rozpoczęcie 
lata i kilka wydarzeń  w okresie letnim. 

Przewodnicząca Rady zapytała o piknik lotniczy. 

Pan Burmistrz odpowiedział, że przygotowują  się  i jest planowane na 3 lipca. 

Przewodnicząca Rady zapytała co z dachem w SP nr 4? Czy jest planowana jakaś  inwestycja 
w tym zakresie? Czy trwają  prace nad koncepcją  organizacji oświaty w mieście, o której była 
mowa na komisji oświaty? 

Pani Burmistrz odpowiedziała, że nie dostaliśmy dofinansowania na remont dachu i na 
pewno będziemy aplikować  o ta kwotę  w przyszłym budżecie, jeżeli nie uda się  pozyskać  
środków z zewnątrz. 

Przewodnicząca Rady zapytała czy nie wykonanie dachu nie wpłynie na bezpieczeństwo 
dzieci? 

Pani Burmistrz odpowiedziała, że szukamy środków zewnętrznych, ale nie ma takiej 
inthrmacji żeby miało to wpływ na bezpieczeństwo. 

Przewodnicząca Rady zapytała panią  Skarbnik ile jest wolnych środków? 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że na dzień  dzisiejszy mamy około 3,5 mln wolnych środków. 
Musimy pamiętać  o dofinansowaniu oświaty. Pani Skarbnik dodała, że jej zdaniem łatwiej 
nad tym dachem by było pochylić  się  w tym roku niż  w przyszłym, bo w przyszłym roku przy 
ustalaniu budżetu możemy mieć  problem. Mamy też  rezerwę  oświatową  250 tys. 

Pan Burmistrz dodał, że radni powinni pamiętać  o tym, że w tym roku mamy jedną  z 
największych rat spłaty obligacji około 2,3 mln zł., w przyszłym roku będzie to 1,5 mln zł, 
więc remont dachu powinno się  zostawić  na przyszły rok. 

Pani Wiceburmistrz dodała, że przychyla się  i jeżeli pani Skarbnik da zielone światło, to nie 
widzi problemu. Z budżetu oświatowego wycięto 6 mln z pensji, żeby budżet się  zamknął  i 
teraz wszystko robimy, żeby nauczyciele na czas dostali pensje. 

Przewodnicząca Rady podsumowała, że na ważne inwestycje nie ma pieniędzy, a lekką  ręką  
robi się  saunę. 

Przewodnicząca Rady zapytała kiedy będzie rozstrzygnięcie funduszy norweskich? 
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tępniak 

Pan Burmistrz odpowiedział, że wniosek jest teraz u Norwegów. 

Przewodnicząca Rady zapytała kiedy Rada będzie mogła zapoznać  się  z wnioskiem? 

Pan Burmistrz odpowiedział, że wniosek prześle. 

Przewodnicząca Rady dodała, że wszędzie są  robione inwestycje, w Białogardzie, Karlinie, 
Połczynie, potężne inwestycje planowane w Łobzie, a u  nas  jest dziura. Trzeba zabiegać  żeby 
powstała infrastruktura drogowa. Inne samorządy robią  wszystko żeby maksymalnie 
wykorzystać  wszelkie dostępne środki. Inwestycji wokoło jest bardzo dużo, u nas z grubszych 
nic. 

Pan Burmistrz powiedział, że w ubiegłym roku podpisaliśmy porozumienie odnośnie ścieżki 
rowerowej Świdwin - Połczyn i to już  jest projektowane. Jako miasto będziemy mieli do 
wykonania odcinek od bazy wojskowej do Smardzka, pozostałe jest w gestii wójta Gminy 
Świdwin i burmistrza Połczyna od Rodła do Wardynia. Równolegle do tego idzie 
projektowanie przebudowy ulicy Szczecińskiej z ciągiem pieszo-rowerowym do ulicy 
Szczecińskiej 129. Projektowana też  jest przebudowa drogi Świdwin-Połczyn, mieliśmy 
zapewnienia S. Wziątka i T. Sobieraja, rozmawialiśmy o tym w zeszłym roku i wiemy, że 
idzie to w kierunku Resko-Płoty, żebyśmy mieli połączenie do drogi szybkiego ruchu. 
Rozmowy są  prowadzone cały czas. Ze względu na pandemię  może nie było tylu spotkań  
oficjalnych, nie było zdjęć  z tych spotkań. 

Przewodnicząca Rady powiedziała, że były, tylko bez Burmistrza. 

Burmistrz zapytał  gdzie? 

Przewodnicząca Rady odpowiedziała, że Facebooku. Inni samorządowcy się  spotykają, 
intensyfikują  te działania dotyczące pozyskania środków, u nas tego nie zauważam i dlatego o 
to pytam. Jak pan potrzebuje pomocy, to cała rada jest chętna. 

Burmistrz powiedział, że uważa, że praca jest wykonywana, spotkania są  często 

Radna I. Markiewicz zapytała czy podjęcie decyzji odnośnie remontu dachu  w Sp nr 4 jest 
w gestii burmistrza? 

Przewodnicząca Rady odpowiedziała, że poza radnymi to się  nie odbędzie, ho wymaga to 
współpracy obu organów. 

Ad.9 

Przewodnicząca Rady o godz. 14:36 ogłosiła sesję  za zamkniętą. 

Protokołowała: 	 Przew 	ca R. dy: 

M. Tys~czuW 	 Mon 
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